
                                      

Skolebestyrelsesmøde  

Referat fra møde d. 21. august 2024 

1. skolebestyrelsesmøde    
Forældrerepræsentanter:  

Anders Delfs (formand), Birgitte urban Nielsen, Joachim Schmidt Lindberg 

(næstformand), Maria Schrøder, Mads Jacobsen, Rikke Lock, Jeanette Petersen,  

Nadia Bernardi og Jonas Eriksen 

  

Medarbejderrepræsentanter: Lene Hangaard, Peter Gellert   

Skoleledelse: Hanne Melchiorsen, Dorte Breuning  

  

Elevra dsrepræsentant:  Deltager ikke i dag, da elevra dene ikke er startet endnu 

  

Afbud:  Anders, Lene, Mads 

Dato og tid:  21. august   

KL.: 17.00 – 19.00  

Sted: Vestre Skole - personalerum  

  

  

Mødeleder: Joachim 

Referent: Dorte B.   

Mødedatoer:  

1. Onsdag d. 21.8 

2. Onsdag d. 9/ 10 

3. juleafslutning onsdag d. 

11/12 

4. Onsdag d. 15/1. 

5. Onsdag d. 19/3 

6. Onsdag d. 7/5. 

7. sommer afslutning – 

fællesspisning 

8. Onsdag d. 12/6 

  

  

  

  

   Dagsorden:  Uddybning af punkt:  

     

 Bilag 

    

Afsat tid    Referat   

1.  Præsentation af den bestyrelse.  
  

 Alle præsenterer sig  

 - hvorfor er bestyrelsesarbejde vigtigt 

for dig?  

- Hvad er du nysgerrig pa   

   17.00-.1720            

20 min 

 

Præsentation: 

 Joachim. Datter i 4. og søn i 0.kl 

Har været i bestyrelsen et 2 år. 

Sidder i kontaktudvalget for region 

vest. Et samarbejde mellem SB folk 

fra andre skoler i reg. Vest. 



                                      

- hvordan kan vi bedst bruge dine 

kompetencer? 

Maria: Mor til Maja i 0.B. Ny i 

bestyrelsen 

Jonas: Amalie i 5. kl og Karlo i 0.A. 

Ny i bestyrelsen 

Nadia: Børn i 9. og 7. klasse. Har et 

barn i 5. på Åløkkeskolen. Siddet i 8 

år i Åløkkeskolens bestyrelse. 

Peter: Medarbejderrepræsentant: 

Trivselsvejleder. Klasselærer i 5.A 

Arbejdet på Vestre i 3 år. To børn på 

15 og en på 17. 

Birgitte: Otto i 0. og Sylvester i 4. 

Siddet i bestyrelsen 2 år. 

Hanne: Skoleleder i 2,5 år. 3 børn, 

der ikke går i folkeskole mere 

Jeanette: dreng i 3. klasse. Ny i 

bestyrelsen 

Dorte: Souschef. 2 voksne sønner. 

Været på Vestre i 7 år 

2.   Nyt fra elevra det   Fast punkt pa  dagsordenen – der har 

dig ikke været afholdt møde endnu, sa  

det bliver en præsentation af elevra d og 

UMR (ungemiljørepræsentant) 

   17.20-17.30            

10 min 

 Elevra dene er ikke startet endnu. 

Men de plejer at være med til 

mødet, hvor de refererer fra deres 

arbejde i elevra det.. 

 

3.   Introduktion til 

bestyrelsesarbejdet   

Joachim og Birgitte fortæller kort 

om det seneste års arbejde i 

bestyrelsen 

 

   

 

 

 

 

 

17.30-17.45             

20 min 

 SB arbejdet det sidste a r: 

Der er blevet drøftet og arbejdet 

med skolens værdi grundlag 

Dette arbejde blev styret af en 

konsulent. 



                                      

          

Kort intro til bestyrelsesarbejdet 

v/ Hanne  

 

Nye medlemmer – nye 

perspektiver og åbninger☺ 

 

Høringsmateriale – 

beslutningskompetence ved 

skoleudsættelse  

 
 

 

 

 

Bilag til pkt  

eftersendes. Vi 

har endnu ikke 

modtaget 

materialet.  

Principper er oppe en gang 

imellem, når noget bør drøftes 

justeres. 

For eksempel, hvad en skolerejse 

må koste for skolen og forældrene. 

Rammer for mobiltelefoni har 

været gennemgået. 

Alle skoler i Odense har 

mobiltelefonipolitik, der begrænser 

brug af telefoner i 

skoledagligdagen. 

Velfærdens Fundament: Renovering 

og lokalmiljø. Vi kan som skole 

modernisere for ca. 8 mill.: 

faglokaler, fysik, billk. HDS.  

Frikvartershuset til lokalmiljøet. 

Vi har jævnligt drøftet vores 

interessere i at tiltrække flere 

elever, så vi kan være tosporet i 

børnemiljøet. 

Vi vil gerne være lokalområdets 

skole. 

 



                                      

 4. Konstituering af bestyrelsen  der skal vælges formand/næstformand 

(personer) og suppleanter 

 

suppleanter har deltaget i alle 

bestyrelsesmøder 

 

der aftales møderække 

   17.45-18.00             

15 min 

  

Tilsyn med forskellige omra der, 

som SB har ønsket at føre tilsyn 

med:  

Matematik, Billedkunst, Fysik,  

Budgetter/ økonomi, 

timefordeling for kommende 

skolea r. 

SB har været repræsenteret i  

ansættelsesudvalg.  

 

 

 

Høring vedr ændringer i 

styrelsesvedtægt: Hvem vurderer 

skoleudsættelse. 

Det har været skoleledelsens 

ansvar at vurdere, hvis et barn 

anbefales en skoleudsættelse. Det 

ansvar overga r til barnets 

daginstitution. 

 

Konstituering:  

Anders træder tilbage som 

formand for skolebestyrelsen. 

Joachim melder sig som formand. 

  



                                      

Joachim konstitueres som formand 

for bestyrelsen. 

Næstformand: Dette afgøres ved 

en af de kommende møder. 
 

Nadia: Suppleant 

Suppeanter deltager i alle SB-

møder, hvis de kan. 

 

Mødekadence: 7 møder pa  et a r. 

Evt flere ved behov 

Tidspunkt aftalt: Onsdage 17 – 19 

 Pause En let anretning med brød, ost, pølse og 

grønt  

 18.00-18.30             

30 min 

 

5.  En skole hvor tryghed og nærhed 

er grundstenene for børns 
læringsmuligheder. 

 

Det gode forældresamarbejde  

Skolens UMR´er er optaget af at alle skal 

kende alle – pa  den ma de fa r vi den 
bedste trivsel  

 

Et godt forældresamarbejde er en vigtig 

faktor i at lykkes med god skole. Hvordan 

gør vi hinanden gode i samarbejde 

mellem forældre og skole og forældre 

imellem  

 18.30-18.50             

20 min     

HM orienterer: 

I det a r, der ga et, er to 
undervisningsmiljørepræsentanter 

blevet uddannet.  

Efter en del møder mv. er UMR 

enedes om, at en god skole, er en 

skole, hvor alle kender alle. 

Next step for elevrødderne er, at 

finde pa  handlinger, der kan gøre, 

at alle kender alle. 

 

Oplæg til, at SB ogsa  arbejder med 

skolens værdiregelsæt, hvilket er 

en beskrevet opgave for 

skolebestyrelser. 



                                      

Hvad gør skolen for at alle kender 

alle lige nu: 

 

Aktivitetsdage 
Emneuger 

Venskabsklasser 

Blandede hold ved særlige dage. 

Hvordan mixer vi store og sma  

endnu mere? 

Ture ud af huset. Tag en større 

klasse med. 

Evt. Elevrøddernes dag 

Det gode forældresamarbejde:  

Vi skal have samarbejde forældre 

imellem. Det gavner børnene sa  

meget og skolen. 

Drøftelse af erfaringer med 

forældresamspillet og aktiviteter i 

klassefællesskabet 

Der er en del ideer pa  A løkke, som 

vi kan lade os inspirere af. 

Dette kan evt. være et punkt til et 

af de kommende møder. 

 

6. Evt  Punkter til evt ved mødestart   Forslag om punkter til kommende 

møder affødt af forskellige 

drøftelser under andre punkter:  

Hvordan tager skolen imod nye 

elever herunder nyankomne, som 

ikke kan dansk. Hvordan 

organiseres det? Hvilke 



                                      

muligheder har skolen for at løfte 

opgaven. 

 

Tilsyn: Forældre samspil, ideer osv. 
Evt. oplæg fra nogle 

kontaktforældre. 

Lad os som forældre fa  at vide, na r 

der kommer nye familier til 

klassen. 

 

SB´s mandat: til forældremøder: Vi 

skal sige, at vi sidder i SB, og at 

man som forældre bliver 

repræsenteret af SB medlemmet, 

Opfordring til klassens forældre 

om, at komme endelig med deres 

erfaringer og viden og ønsker til 

SB-medlemmet 

 

Forslag om at skrive en hilsen til 

alle forældre i Aula. 

Hvad med en video præsentation? 

Tages op ved et kommende møde 

 

Fraværet pa  Vestre Skole er højt 

sammenlignet med andre skoler. 

Forældre vil kunne modtage SMS, 

hvis elever ikke møder op i skolen. 

Ønske om at drøfte 

fraværsha ndtering i SB ved 

kommende møde 



                                      

 

Orientering om omindretning af tre 

lokaler på 9. årgang.  

 

Lidt om national trivsel: Skolens 

generelle trivsel ligger over ba de 

landsgennemsnit og 

gennemsnittet i Odense. Dog faldet 

lidt i forhold til sidste a rs 

trivselsma ling. 

 

Forespørgsel om skolens holdning til 

balancen mellem de analoge og de 

digitale undervisningsmidler 

 

Drøftelse af skolens opgave med at 

integrere børn fra andre lande end 

DK og i det hele taget skolens tilgang 

af elever, der giver meget store 

klasser på flere årgange 

Tilsyn: SB vil gerne høre et oplæg 

fra en lærer / SFO pædagog fra en 

klasse, hvor der er kommet rigtigt 

mange nye elever 

 

Anbefaling: 

Brug muligheden: Vigtige datoer i 

AULA.  

 

 



                                      

  

 

 

 

 


